
Zápis z valné hromady SVPZP ze dne  3.3.2011 konané v Praze 
 
Přítomni: dle prezenční listiny 
 
Schůzi řídila Šárka Dvořáková. 
Informovala o programu valné hromady a o hostování ing. Menšíkové z BVV. 
 
 
Byla přednesena zpráva o činnosti představenstva a SVPZP za rok 2010. 
Šárka Dvořáková shrnula práci představenstva, členské základny SVPZP, spolupráci s institucemi a 
organizacemi a legislativní změny a celkovou situaci v předchozím roce. Vysvětlila objektivní důvody 
pro přesunutí termínu VH na březen a zároveň nastínila plán činnosti na příští období. 
 
Z důvodu opoždění hosta byly přesunuty body programu a pí. Dvořáková informovala o spolupráci se 
zdravotními pojišťovnami. 
VZP 
Dobu aktivní a smysluplné  spolupráce s VZP, jmenovitě MUDr. Rejmontovou, vystřídalo období 
nevstřícného postoje ze strany pojišťovny. V současné době se vztahy s pojišťovnou začínají pomalu 
uklidňovat, zlepšuje se spolupráce především s ing. Jelínkem, kterého bychom rádi přivítali na některé 
z příštích schůzí.  
VZP začala v loňském roce s revizí Číselníku, bohužel bylo konstatováno, že opět nemají všechny 
firmy stejné konkurenční podmínky (některé z firem dosud  z časových důvodů zrevidovány nejsou). 
Pochvala paní Rálkové za značné pracovní nasazení.  
SVAZ ZDRAVOTNÍCH POJIŠŤOVEN 
Jednotlivé zdravotní pojišťovny projevili zájem o spolupráci se SVPZP. Začíná být zřejmé, že se 
odklánějí od postupů VZP a hledají vlastní cestu. 
Pro informaci: Bývalý předseda představenstva SVPZP ing. Krupička pracuje jako vedoucí Oddělení 
kontroly zdravotnických prostředků na OZP bank a pojišťoven. 
V praxi to znamená, že mu prochází rukama každý případ schvalování ZP revizním lékařem po celém 
území ČR.  
 
TEMPOTRADING 
Nabídka vzdělávacího programu pro zaměstnance firmou Tempotrading. 
Náš projekt odsouhlasen, dotace přislíbeny, ale k realizaci nakonec nedošlo (přislíbené peníze na 
projekt firma nakonec neobdržela). 
 
MZČR 
Příprava novely Zákona 48/1997 Sb. o veřejném zdravotním pojištění se zpozdila, m.j. z důvodu 
stávky lékařů. 
SVPZP se pokusí navázat na aktivní spolupráci z minulých let  s Mgr.Vrubelem, vedoucím odboru léků 
a ZP MZČR. Aktivně se nabídl ing. Tichý. 
 
DOTAZNÍKOVÁ AKCE 
Ing. Kotíková zhodnotila anketu členů SVPZP.  V lednu byli osloveni všichni členové SVPZP s žádostí 
o vyplnění dotazníku. Cílem bylo zjistit, jaké mají členové představy o práci a zaměření činnosti svazu. 
Většina členů po dlouhém naléhání dotazník vyplnila, někteří raději zrušili členství. 
Z vyplněných dotazníků vyplývá, že všichni chtějí zachovat Společenstvo v součinností s AVDZP (jako 
přidružený společný člen), všichni berou SVPZP především jako zdroj informací, možnost společného 
postupu při jednání s ministerstvy a pojišťovnami, nikdo si nepřeje využívat členství ke společnému 
vystavování na veletrzích. Většina souhlasí s placenou administrativou, většina požaduje zlevnit 
náklady na web SVPZP, resp. překlopit do formy neaktivní. 
 
 
MEDICAL FAIR  18.-21.10.2011 
Pozvaný host, ing. Menšíková z BVV, dorazila na zasedání SVPZP z důvodu havárie na dálnici 
později. Členové tak měli možnost nerušeně si předem vyměnit názory a poznatky k organizaci a 
přínosům veletrhu v posledních letech. Členové postrádají účast potenciálního zákazníka, naopak 
kritizují účast podomních prodejců, sběračů reklamních předmětů a studentů, kteří pouze “luxují“ 
stojany s katalogy a propagačními tiskovinami. Převládá názor, že s ohledem na termíny dalších 



oborově příbuzných veletrhů i s ohledem finanční náklady by členové uvítali organizaci veletrhu pouze 
jednou za dva roky. Někteří z členů dříve pravidelně vystavujících v Brně, se letos zúčastní pouze 
zahraničních veletrhů. 
 
Ing. Menšíková posléze pochvalně zhodnotila loňský ročník veletrhu a seznámila nás se Závěrečnou 
zprávou loňského Medical Fair Brno Award.  
BVV cítí potřebu změn v organizaci veletrhu. Má zájem o rozšíření doprovodných programů, programů 
sociální péče, téma „mobilní zdravotnictví“. Dle ing. Menšíkové je o veletrh stále velký zájem, úroveň 
služeb vysoká, cena odpovídající kvalitě. 
Z důvodu úspor převládá elektronická komunikace.  
ČD již nebudou akci Vlak plný úsměvů pro ekonomickou náročnost opakovat.. 
BVV zvažují do budoucna změnu termínu i četnosti veletrhu. Důvodem je mimo jiné i snaha dostat na 
veletrh více vozíčkářů, pro které je jarní termín přijatelnější. 
Dalším cílem BVV je obohatit program o téma seniorů. 
 
Při diskuzi zaznělo z publika, co firmy od veletrhu očekávají: 
 

- konečného zákazníka, odpovídající cenu i kvalitu práce pracovníků BVV (p.Mikulka-
Ortoservis, Ing.Krůdlová,-Ergon,)  

- optimalizace termínů, četnosti, ceny (Ing.Kotíková Patron Bohemia Šárka Dvořáková,-Sivak) 
- diferenciace výrobků vhodných pro výstavu, možnost setkání s odborníky, pracovníky MPSV, 

MZČR atd (Ing.Tichý, Erilens) 
 
 
ZPRÁVA REVIZNÍ KOMISE 
Předseda revizní komise ing. Tichý přečetl zprávu o výsledku hospodaření za rok 2010. SVPZP 
hospodařil se ziskem 106 913,55 Kč. Pokud nebude zisk dle Stanov do 3 let využit na činnost 
Společenstva, bude zdaněn. 
 
 
ZPRÁVA O ČINNOST VZP 
 

- VZP se snaží o sjednocení názvosloví 
- po dobu 1.Q.2011, dokud nebude dokončena revize skupiny 7, je pro potřeby   schvalování 

používáno názvosloví platné k 31.12.2010 (Písemné stanoviska ing. Jelínka) 
Právě z důvodů změny názvosloví došlo k nejednotnému postupu v rámci VZP v regionech ČR 
v uplatňování sazeb za znovuvydání „R“ ZP. Pí. Dvořáková vyzvala dopisem VZP, aby přehodnotila 
stávající nedokončenou revizi, neboť změnou názvosloví pouze u části firem dochází k poškozování 
firem „zrevidovaných“. Ing. Jelínek poděkoval za rychlou reakci, přislíbil nápravu a vyzval ke 
spolupráci v rámci změn názvosloví a sjednocení paušálů za repasy vozíků. Pí. Dvořáková vyzvala 
přítomné, aby podali návrhy, aby mohlo SVPZP jednotně podat návrh na nové členění. 

 
- sk.7 – nové členění názvosloví 
- oborové ZP chtějí poukazové prostředky nakupovat formou internetových aukcí 
- plánuje se sloučení ZP MVČR a Vojenské ZP v příštím roce  
- úvaha o uzavírání případné pojistky zdravotnického prostředku při jeho výdeji – viz stanovisko 

NRZP Bc. Krásy 
- úvaha o dohodě o narovnání (přenechání zapůjčeného zdravotnického prostředku do 

osobního vlastnictví) – viz zápis z jednání VZP a NRZP  
-  

ČLENSKÁ ZÁKLADNA 
Přítomní členové byli informováni, že LINET, AUDY A KURY – vystoupili ze Společenstva. Firma Linet 
toto navrhla již v roce 2009, nyní provedla. Firma AUDY je začleněna v AVDZP a necítí potřebu mít 
kontakt se zdravotními pojišťovnami, tedy postačí jí členství v Asociaci. KURY důvody nesdělil. 
Představenstvo obdrželo několik dotazů na členství od nových firem. Při příštím představenstvu budou 
tyto firmy projednávány. 
 
PLÁN ČINNOSTI SVPZP PRO ROK 2011 
Dle výsledků ankety a dle stávajícího stavu ve zdravotnictví a ve firmách jsou nejdůležitějšími úkoly 
pro letošní rok tyto následující: 



- aktivně spolupracovat na novele zák. 48/1997 
- navázat pravidelnou spolupráci s MZČR 
- nadále utvrzovat zlepšující se spolupráci s VZP, pracovat nadále v ředitelské skupině č. IV 
- Ing. Tichý naplánuje za SVPZP spolu s předsedou AVDZP neformálí setkání s ředitelem VZP 

MUDr. Horákem s cílem pozvednout povědomí o SVPZP a prohloubit možnou spolupráci 
- Sledovat vývoj DPH a jeho změn u zdravotnických prostředků v příštím období a připravit 

podklady tak, aby bylo možno jednat o zvýšení cen za výrobky či služby pro zdravotní 
pojišťovny, jsou –li do limitu 

- Informovat členy o důelžitých legislativních a dalších skutečnostech týkající se jejich činnosti v 
podnikání 

- Prohloubit spolupráci se Svazem zdravotních pojišťoven a oborovými zdravotními 
pojišťovnami 

- Ujednotit placeného pracovníka SVPZP, stanovit jeho pracovní úkoly atd… 
- Změnit webové strány Společenstva 
- aktuálně pracovat na případných důležitých úkolech, týkající se firem v SVPZP 

 
 
Z diskuse vyplynulo: 

- je důležité připravit podklady pro možné jednání s VZP ohledně DPH 
- je důležité co nejdříve jednat s BVV o dvouročním konání veletrhů či jeho vylepšení tak, aby 

mohl být každý rok a přitom byla zajištěna účast vystavovatelů i zákazníků (jednání navrhne 
BVV – za SVPZP – Dvořáková, Patron + další dobrovolníci) 

- dne 10. 3. ve spolupráci s Czechmed je pořádán seminář o zdravotnických prostředcích a 
jejich budoucím vývoji a úhradách – v Parlamentu a zdarma – kdo chce ať se přihlásí – Mgr. 
Jura našel ihned podrobnosti a seznámil členy s podrobnými informacemi 

 
 
Valná hromada na závěr své schůze jednomyslně odhlasovala toto usnesení: 
 
Valná hromada 
a) schvaluje zprávu o činnosti představenstva a SVPZP od posl. VH 
b) schvaluje zprávu hospodaření za rok 2010 
c) bere na vědomí informace o stavu členské základny 
d) souhlasí se stanoviskem další činnosti SVPZPa schvaluje plán činnosti na rok 2011 
e) souhlasí s pokračováním členství v AVDZP jako kolektivní člen 
f) schvaluje změnu webových stránek na pasivní formu 
 
Valná hromada byla ukončena cca ve 14.00 hodin. 
 
 
Zapsala: ing. Eva Tichá, Š. Dvořáková 
 


